
Français à suivre

Ethics Training
A smart sport environment ensures coaches are trained and have the confidence and skills
needed to effectively manage challenging situations. Lifelong learning through numerous
training modules helps coaches expand their knowledge and awareness of important
topics throughout their career. 

How ethics training helps 
Completing training such as Safe Sport Training, NCCP Make Ethical Decisions and many
more helps coaches expand their knowledge and awareness of important topics
throughout their career. It equips coaches to identify the legal, ethical, and moral
implications of difficult situations that present themselves in the world of team and
individual sport. Safe Sport training empowers coaches and parents to recognize and
prevent bullying, abuse, harassment and discrimination (BAHD). 

Positive sport experiences are tied to healthy relationships between athletes and coaches,
officials, and other sport leaders, as well as to safe environments where adults are
accountable for their actions and behaviours.  

Values-Based Education 
What does values-based education do? 

Supports learners to make a positive difference in their sport and in their community
by purposefully aligning their decisions and actions with core values and principles; 

Increases users’ confidence in their personal competency and ability to take action
based on their moral reasoning; 
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Encourages learners to make decisions that are consistent with their personal
values and principles, while building a sense of accountability to self and others; 

Models prosocial values and principles until such time as learners are able to
evaluate and articulate their own values and principles, derived from their personal
experiences and their learning about the lived experiences of others; and 

Ensures and promotes the inclusion of all learners, irrespective of background. 

Here are TOP 3 FREE Training 

1. Safe Sport Training 

2. Understanding the Rule of Two 

3. Support Through Sport Series 

TOP 3 PAID Training 

1. NCCP Make Ethical Decisions training & Evaluation  

2. Commit to Kids for Coaches  

3. Creating a Positive Sport Environment

Sincerely, 

Frances
Manager, Sport Safety
Coaching Association of Canada

Suzanne Fisher
Sport Ethics Coordinator
Canadian Centre for Ethics in Sport

If you have any questions, please contact us at sportsafety@coach.ca. 

Recording of Past Responsible Coaching Movement Webinars for
Champions: 

June 2022 Best Practices - Background Screening 
November 2022 RCM Champion: Now what? 

Please email sportsafety@coach.ca to request access. 

Subscribe Past Issues Translate

https://coach.ca/safe-sport-training
https://coach.ca/understanding-rule-two
https://thelocker.coach.ca/onlinelearning#STS
https://coach.ca/nccp-make-ethical-decisions
https://protectchildren.ca/en/get-involved/online-training/commit-to-kids-for-coaches/
https://coach.ca/nccp-creating-positive-sport-environment
https://coach.ca/
https://cces.ca/
mailto:at%E2%80%AFsportsafety@coach.ca
mailto:sportsafety@coach.ca
http://eepurl.com/h3fBZj
https://us8.campaign-archive.com/home/?u=8ad7c4fb95ca6d38bb785f0b0&id=c271c8e516
https://us8.campaign-archive.com/feed?u=8ad7c4fb95ca6d38bb785f0b0&id=c271c8e516
javascript:;


CAC eLearning Sport Safety modules list CCES eLearning modules available

Upcoming Responsible Coaching Movement Webinars for Champions: 

January 2023  

Ethics training register here. 

Attendance Draw for Training access and
customized RCM Tuque with your club logo. 

March 2023  

Rule of Two register here. 

Attendance Draw for Training access and
customized RCM tuque with your club logo. 

Coming in 2023: 
CCES - Values-Based Coaching 

This eLearning module will give coaches: 

Ideas to increase positive sport experiences and help make sport better in their
communities 
An opportunity to reflect on and build their coaching philosophy 
Suggestions for embedding True Sport into sport programming 
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Resources to help coaches apply through a True Sport lens 

For more information contact: sfisher@cces.ca

Looking for Successes to share with other Champions. 

Tell us (https://forms.office.com/r/xU9uPHr5SY) and show us how you are implementing
the Responsible Coaching Movement.  

Let’s build from each other’s best practices. 

We are looking for pictures, descriptions and contact information. 

We aim to build a network of best practices and showcase these initiatives on our social
media, and in the Responsible Coaching Movement newsletter. 

If you or your sport participants need support – our partners have great resources to assist
you, your members, or your sport organization.  

A new mental health service specifically for sport has been
added to service adults and young people.

LINK

Contact the helpline or website for filing incidents and
reporting complaints. 

LINK
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The Canadian Centre for Child Protection offers many resources and services for those working with young people. 
LINK

LINK LINK

NEXT ISSUE: February 2023 

If you have any questions, please contact us at sportsafety@coach.ca. 

Formation sur l’éthique
Dans un milieu sportif savant, les entraîneurs sont formés et ont la confiance et les
compétences nécessaires pour gérer efficacement les situations difficiles. La formation
continue en plusieurs modules aide les entraîneurs à prendre conscience d’enjeux
importants et à approfondir leurs connaissances tout au long de leur carrière. 

Utilité de la formation sur l’éthique 
La Formation sur la sécurité dans le sport et le module Prise de décisions éthiques PNCE,
entre autres, aident les entraîneurs à approfondir leurs connaissances et à aiguiser leur
sensibilité sur d’importants sujets tout au long de leur carrière. Les entraîneurs apprennent
à évaluer les implications juridiques, éthiques et morales de situations difficiles pouvant
survenir dans le monde des sports d’équipe et des sports individuels. La formation sur la
sécurité dans le sport explique aux entraîneurs et aux parents comment reconnaître et
prévenir l’intimidation, l’abus, le harcèlement et la discrimination. 
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Les expériences sportives positives sont liées à des relations saines entre les athlètes et
les entraîneurs, les officiels et les autres dirigeants sportifs, ainsi qu'à des environnements
sûrs où les adultes sont responsables de leurs actions et de leurs comportements. 

Éducation fondée sur les valeurs 
Que vise l’éducation fondée sur les valeurs ? 

Elle incite les apprenants à changer les choses dans leur sport et leur communauté
en prenant des décisions et en agissant selon des valeurs et des principes
fondamentaux. 
Elle leur donne confiance en leur compétence personnelle et en leur capacité de
fonder leurs actions sur un raisonnement moral. 
Elle les encourage à prendre des décisions qui respectent leurs propres valeurs et
principes, tout en étant responsables envers eux-mêmes et les autres. 
Elle forme des participants éclairés et compétents pour qui le dopage est
inacceptable. 
Elle fait la promotion de valeurs et de principes prosociaux jusqu’à ce que
l’apprenant puisse s’interroger sur ses propres valeurs et principes et se les
approprier, en puisant dans ses expériences personnelles et en découvrant celles
d’autrui. 
Elle assure et promeut l’inclusion sans distinction de tous les apprenants. 

Voici le TOP 3 des formations GRATUITES 

1. Formation sur la sécurité dans le sport 

2. La règle de deux expliquée 

3. Série Intervenir au-delà du sport 

TOP 3 Formation ayant un coût 

1. Formation et évaluation Prise de décisions éthiques PNCE 

2. Priorité Jeunesse pour entraîneurs 

3. Création d’un environnement sportif sain PNCE

Sincèrement, 

Frances Priest
Gestionnaire, sécurité dans le sport 
Association canadienne des
entraineurs                      

Suzanne Fisher
Coordonnatrice des projets sport pur 
Centre canadien pour l'éthique dans le
sport 
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Si vous avez des questions, veuillez nous contacter à l'adresse sportsafety@coach.ca

Enregistrement des précédents webinaires pour les Champions du
mouvement Entraînement responsable : 

Juin 2022 Meilleures pratiques - Vérification des antécédents 
Novembre 2022 Champion MER : Et maintenant ? 

Veuillez envoyer un courriel à sportsafety@coach.ca pour demander l'accès. 

Liste des modules sur la sécurité dans le
sport de l'ACE 

CCES liste des modules en ligne
disponibles
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Prochains webinaires pour les Champions du mouvement entraînement
responsable :

Janvier 2023  

Formation sur l’éthique ici. 

Tirage au sort pour l'accès à la formation et
tuque MER personnalisée avec le logo de
votre club. 

Mars 2023  

La règle de deux expliquée ici. 

Tirage au sort pour l'accès à la formation et
tuque MER personnalisée avec le logo de
votre club. 

A venir en 2023 : 
Entraînement basé sur les valeurs 

Ce cours en ligne fournira aux entraîneurs des idées pour augmenter les expériences
sportives positives et des ressources pour les aider à entraîner à travers une lentille Sport
pur. 

Pour plus amples informations: sfisher@cces.ca  

À la recherche des succès à partager avec d'autres champions. 

Dites-nous (https://forms.office.com/r/xU9uPHr5SY) et montrez-nous comment vous
mettez en œuvre le mouvement Entraînement responsable.  

Construisons à partir des meilleures pratiques de chacun. 

Nous recherchons des photos, des descriptions et des informations de contact. 

Notre objectif est de construire un réseau de bonnes pratiques et de présenter ces
initiatives sur nos médias sociaux, dans le bulletin du mouvement Entraînement
Responsable.
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Si vous ou les participants à votre sport avez besoin d'aide, nos partenaires disposent
d'excellentes ressources pour vous aider, ainsi que vos membres ou votre organisation
sportive. 

Un nouveau service de santé mentale spécifique au sport a
été ajouté pour servir les adultes et les jeunes. 

Lien

Contactez le service d'assistance téléphonique ou le site
web pour déposer des incidents et signaler des plaintes. 

Lien

Le Centre canadien de protection de l'enfance offre de nombreuses ressources et services à ceux qui travaillent avec des
jeunes. 
Lien

Lien Lien

PROCHAIN NUMÉRO : Février 2023

Si vous avez des questions, veuillez nous contacter à l'adresse
suivante sportsafety@coach.ca. 
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